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Protokół Nr XLIV/14 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 23 kwietnia 2014 roku  
o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 23 kwietnia 2014 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 23 kwietnia 2014 roku o godzinie 17.40. 
W XLIV sesji Rady Miejskiej udział wzięło 13 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń – Dorota Lew - Pilarska;  
• Skarbnik Urzędu Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Sekretarz Urzędu Gminy Czempiń – Aleksandra Marciniak; 
• Radca Prawny – Andrzej Skibiński;    
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Zastępca Przewodniczącego Zarządu Związku Międzygminnego „Centrum 

Zagospodarowania Odpadów SELEKT” w Czempiniu – Burmistrz Grodziska Wlkp. 
Henryk Szymański; 

• Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej w Czempiniu – Mikołaj Konieczny;  
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 23 kwietnia 2014 
roku o godzinie 16.00 otworzył XLIV sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie powołała na 
Sekretarza obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Jarosława 
Koniecznego.  

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XLIV sesji.  
 
Do przedłożonego porządku obrad: 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zgłosił wniosek formalny o wykreślenie z porządku obrad 
punktu 6 : „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku”. Radny Krzysztof Sankiewicz uzasadniał, że podczas 
poprzedniej sesji była procedowana taka sama uchwała, która została również wniesiona na 
dzisiejszą sesję. Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, że została ona wówczas 
odrzucona 5 głosami „za”. Radny Krzysztof Sankiewicz zauważył, że ustawa o samorządzie 
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gminnym nie przewiduje powtórnego głosowania nad projektami uchwał, materia ta została 
oddana w ręce rad i można było ją uregulować w statucie gminy – w naszym takiej regulacji 
nie ma. Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, że akt głosowania radnego jest aktem 
wiążącym o charakterze normatywnym, a zatem reasumpcja, czyli przeprowadzenie 
powtórnego głosowania nie może prowadzić do ponowienia głosowania tylko w celu 
uzyskania określonego wyniku; działanie takie byłoby działaniem sprzecznym z prawem. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że Wojewódzki Sąd Administracyjny we Wrocławiu 
stwierdza, że głosowanie to akt, w trakcie którego dochodzi do złożenia przez każdą osobę 
uprawnioną i według procedury określonej prawem oświadczenia woli, w myśl którego 
opowiedziała się ona za wnioskiem, przeciw wnioskowi, wstrzymała się od głosu lub oddała 
głos nieważny; oczywistym jest, że skutki prawne aktu głosowania są wobec tego wiążące              
i nie mogą być dowolnie znoszone w całkowicie swobodny sposób poprzez reasumpcję 
głosowania aż do osiągnięcia pożądanego z różnych względów rezultatu; nie można raz 
przeprowadzonego głosowania weryfikować na mocy reasumpcji poprzez przeprowadzenie 
drugiego glosowania, gdyż instytucja ta straciłaby swoją wymowę i byłaby niezgodna                 
z postanowieniem artykułu 14 ustawy o samorządzie gminnym; zniesienie już raz 
dokonanego aktu głosowania nad projektem uchwały może mieć miejsce w razie zaistnienia 
istotnych i nie dających się usunąć wątpliwości co do przebiegu głosowania, obliczenia jego 
wyników lub wprowadzenia w błąd radnych co do zasad głosowania; istnieje też możliwość 
dokonania reasumpcji, czyli ponownego głosowania w tej samej sprawie, jeżeli zaszłyby 
przesłanki przywołane powyżej. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że podczas 
poprzedniej sesji nikt z radnych nie wnosił uwag co do przebiegu i zasad głosowania. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że podobne stanowisko jest również w Regulaminie Sejmu- 
zgodnie z uchwałą Sejmu z 13 lipca 1992 roku reasumpcja jest dopuszczalna tylko wówczas, 
kiedy głosowanie lub wynik głosowania budzi uzasadnione wątpliwości. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wyraził pogląd, że dopuszczenie w dniu dzisiejszym do reasumpcji, czyli 
ponownego głosowania nad tą uchwałą byłoby precedensem, który godziłby w zasadę 
zaufania obywateli wobec organów władzy publicznej i dalej w zasadę demokratycznego 
państwa prawa. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że taka sytuacja jest niedopuszczalna, 
ponieważ przez analogię, można zapytać – jakby to było, gdyby odbyły się wybory,                       
a następnie ktoś zakwestionowałby ich wynik i żądał powtórnego głosowania, z tego tylko 
względu, że wynik nie byłby po jego myśli.  
 
Radca Prawny Urzędu Gminy w Czempiniu – Andrzej Skibiński wyjaśnił, że w przypadku,    
o którym mówi radny Krzysztof Sankiewicz nie mamy do czynienia z reasumpcją 
głosowania. Andrzej Skibiński wyjaśnił, że reasumpcja polega na tym, że głosując nad daną 
uchwałą podczas trwania tej samej sesji jest wniosek o rozpatrzenie powtórnie tej samej treści 
uchwały. Andrzej Skibiński podkreślił, że z momentem zamknięcia poprzedniej sesji nie 
może być mowy o reasumpcji głosowania, ponieważ jest nowy porządek obrad, jest nowy 
wniosek zgłoszony przez organ wykonawczy w tym zakresie i na tym się skupiamy. Andrzej 
Skibiński wskazał, że jeśli został zgłoszony wniosek przez radnego Krzysztofa Sankiewicza, 
to należy go przegłosować.  

 
Radny Krzysztof Sankiewicz przytoczył treść paragrafu 41 ustępu 1 Statutu Gminy Czempiń, 
który mówi, że: „Rada jest związana uchwałą od chwili jej podjęcia. Uchylenie lub zmiana 
podjętej uchwały może nastąpić tylko w drodze odrębnej uchwały podjętej nie wcześniej, niż 
na następnej sesji.” Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że podczas tej sesji nie mamy do 
czynienia z żadnym z tych przypadków.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 3 głosami „za”, przy                    
8 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” nie przegłosowała wniosku 
radnego Krzysztofa Sankiewicza o wykreślenie z porządku obrad punktu 6: 
„Podj ęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku”.    

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że w dniu 
22 kwietnia 2014 roku Burmistrz Gminy Czempiń złożyła wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad punktów: 

1. „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czempiń na lata 2014 – 2022” w punkcie 4a porządku obrad;  

2. „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 
Czempiń” w punkcie 4b porządku obrad.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad sesji punkt 4a: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na lata 2014 – 2022”.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad sesji punkt 4b: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny 
zasobów pomocy społecznej Gminy Czempiń”.   

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
4a.Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czempiń na lata 2014 – 2022.  
4b. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Czempiń.  
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy 

Czempiń na 2014 rok.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 

jednolitego tekstu Statutu Związku.  
7. Oświadczenie Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 kwietnia 2014 roku w sprawie 

wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru wpisania złóż znajdujących się na terenie 
powiatu kościańskiego do wykazu złóż o znaczeniu strategicznym. 

8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                    

w okresie międzysesyjnym. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zakończenie obrad XLIV sesji. 

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” przegłosowała powyższy 
porządek obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
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Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń 
co do jego treści.   
 
Radny Jarosław Konieczny nadzorujący sporządzenie protokołu z poprzedniej sesji 
poinformował, że zapoznał się z protokołem z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu               
i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu o dbytej w dniu 27 marca 2014 
roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje złożyli:  

1. radny Stanisław Turno w sprawach: 
1) udzielenia odpowiedzi na pytanie, jakie są efekty starań Burmistrz Gminy 

Czempiń, aby Urząd Marszałkowski uznał za koszty kwalifikowane odtworzenie 
całej nawierzchni drogi Jasień – Piotrkowice po położeniu kanalizacji, ponieważ 
podczas jednej z poprzednich sesji była mowa, że jeśli nie uda się sprawy tej 
załatwić, to po stronie gminy będzie leżało pokrycie tych kosztów;  

2) posadzenia drzewa przy ulicy Kolejowej 22 – drzewo poprzednie usunięto i do 
dnia dzisiejszego nie posadzono nowego;   

2. radny Wojciech Adamski w sprawie stanu chodnika i ulicy przy placu gen.                            
K. Świerczewskiego w Czempiniu – od budynku starego ośrodka do restauracji 
„Kogucik” – mieszkańcy proszą o zorganizowanie spotkania i wypracowania placów 
działania w tej kwestii; 

3. radna Irena Grzelka w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy jest możliwość 
otwarcia furtki, która umożliwiłaby wejście na targowisko gminne od strony Banku 
Spółdzielczego w Czempiniu.  

4. radny Maciej Głochowiak w sprawach: 
1) podjęcia działań mających na celu zwiększenie zainteresowania targowiskiem 

gminnym przez sprzedających i kupujących – nawet w przedświąteczną sobotę 
nie było zbyt wielu ludzi na targowisku;  

2) udzielenia przez Starostwo powiatowe w Kościanie informacji na temat środków 
zaangażowanych przez Powiat Kościański na rzecz każdej z gmin w latach 2010-
2013 bez wkładu własnego każdej z gmin;  

3) udzielenia odpowiedzi na pytanie, ile Burmistrz Gminy Czempiń i Zastępca 
Burmistrza mają do wykorzystania urlopu wypoczynkowego w 2014 roku i do 
kiedy muszą go wykorzystać.  

 
Do punktu 4a porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XLIV/328/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 kwietnia 2014 
roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na 
lata 2014 – 2022 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy 
Czempiń Halinę Łączną. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 4b porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XLIV/329/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 kwietnia 2014 
roku w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Czempiń 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Czempiniu Zdzisławę Lehmann.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Czempiń 
na 2014 rok przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                             
Nr XLIV/330/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 kwietnia 2014 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Czempiń na 2014 rok 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną.                     
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że dnia 6 lutego 2014 
roku Zgromadzenie Związku jednogłośnie podjęło uchwałę dotyczącą zmian w Statucie 
Związku, która następnie została przedstawiona wszystkim gminom – członkom Związku do 
podjęcia; na dzień dzisiejszy 17 gmin uchwałę taką podjęło, pozostały gmina Rokietnica                 
i Dopiewo, gdzie sesje odbędą się w poniedziałek i gmina Czempiń. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska przypomniała, że uchwała ta trafiła pod obrady Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu 
27 marca 2014 roku, podczas tej sesji była ona nieobecna, ponieważ w tym czasie odbierała 
dla gminy Czempiń tytuł Lidera Ekologii – gmina będzie mogła używać tytułu Euro-gminy 
przez najbliższe cztery lata; w Kapitule plebiscytu pracował Wojewoda Wielkopolski, 
Marszałek Województwa Wielkopolskiego. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 
podczas sesji była nieobecna i być może faktycznie projekt tej uchwały nie został 
przedstawiony w sposób wyczerpujący. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska omówiła zmiany w Statucie, które ma wprowadzić projekt 
uchwały:  

1. § 1. pkt. 2 otrzymuje następujące brzmienie: „Siedzibą Związku jest Czempiń                
(ul. Kościańskie Przedmieście nr 2B); 

2. 1a – dotyczy zmiany katalogu gmin – członków Związku – w czerwcu 2013 roku 
Rada Miejska gminy Luboń podjęła uchwałę o wystąpieniu gminy ze Związku; 

3. 1b - punkt ten uszczegóławia kwestię wyboru wiceprzewodniczącego Zgromadzenia;  
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4. 1c – wykreślono punkt dotyczący kompetencji Zarządu odnośnie ustalenia 
maksymalnej wysokości kredytów i pożyczek długoterminowych przez Zarząd 
Związku w roku budżetowym – Związek takiego zapisu nie potrzebuje, ponieważ nie 
przewidujemy zaciągania pożyczek i kredytów, gdyż gminy w Związku są w różnej 
sytuacji finansowej – a zadłużenie Związku rozkłada się proporcjonalnie na dług 
każdej z gmin; 

5. 1d -  Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że członkowie Zarządu Związku 
pracują prze cały czas społecznie, a jest to okres prawie już jedenastu lat; Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wskazała, że obowiązki Zarządu Związku urosły do takich 
rozmiarów, że nie można wykonywać tej funkcji w taki sposób, jak wygląda to do tej 
pory; jest taki zakres pracy i odpowiedzialności, że musi wykonywać go etatowy 
członek Zarządu; osoba ta będzie zatrudniana z wyboru zgodnie z ustawą                        
o pracownikach samorządowych, zatem osobę tą będzie wybierało Zgromadzenie 
Związku. Burmistrz Dorota Lew podkreśliła, że jesteśmy jedynym Związkiem                
w Polsce, w którym Zarząd pracuje w taki właśnie sposób. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że nie chodzi o to, że nie chce jej się pracować – pracuje                    
12 godzin, to może pracować więcej, chodzi jednak o to, że odpowiedzialność urosła 
do takich rozmiarów, że nie zamierza swoim majątkiem prywatnym ponosić 
odpowiedzialności za to, co może przeoczyć nie w wyniku zaniedbania, ale                    
w wyniku natłoku obowiązków nałożonych na jej osobę; 

6. 1f. – zmiana wprowadzona na skutek zaleceń Ministerstwa Administracji przy 
ostatniej zmianie Statutu.  

 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że dla niej kwestie ilości pracy, jaka jest 
potrzebna do zrealizowania w Związku są oczywiste, ponieważ pracuje w nim od początku, 
jednakże nie należy oceniać, jakie nakłady pracy są potrzebne tylko po przeczytaniu Statutu 
Związku. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w tekście Statutu dokładnie 
określono zadania Zarządu Związku. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że Związek jest dobrowolnym zrzeszeniem 
gmin powstałym w celu realizacji zadania, które zdejmuje się z barków poszczególnych gmin. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że Biuro Związku jest jedynie odpowiednikiem 
referatu w urzędzie gminy, a dyrektor biura to odpowiednik kierownika naszego urzędowego 
referatu, do którego kompetencji należy tylko nadzorowanie pracy tego biura; za całość 
wszelkich prac finansowych, inwestycyjnych odpowiada Zarząd Związku. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska przypomniała, że w skład Zarządu wchodzą: Burmistrz Grodziska 
Wielkopolskiego, który jest Zastępcą Przewodniczącego Zarządu Związku – Henryk 
Szymański, Burmistrz Stęszewa – Włodzimierz Pinczak, Wójt Gminy Granowo – Jan 
Kaczmarek i Wójt Gminy Komorniki – Jan Broda. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wyjaśniła, że gdyby Zarząd nie dał jej upoważnienia do załatwiania określonych spraw, to 
sytuacja wyglądałaby tak, że codziennie wszyscy członkowie Zarządu musieliby się spotykać 
i załatwiać nawet najdrobniejszą sprawę. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
w związku z powyższym Zarząd upoważnił ją do wykonywania tych czynności w swoim 
imieniu i nie może na nikogo tego upoważnienia scedować. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że od 1 stycznia 2014 roku podpisała: 711 przelewów bankowych, 684 
wezwania do zapłaty, 620 upomnień i postanowień i  decyzji, 693 PIT – y, zadekretowała 581 
dokumentów, podpisała 53 sprawozdania (181 stron), 34 noty księgowe, 32 listy płac,                 
604 umowy – zlecenia, 788 rachunków, 348 upoważnień do umów - zlecenia, 5 wniosków             
o refundację po 10 stron każdy, 37 umów o pracę, 9 zaświadczeń o zarobkach, złożyła 495 
podpisów pod 15 umowami oraz podpisała protokoły negocjacyjne – w sumie było to około 
6 000 podpisów złożonych dla Związku.  
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W kwestii zatrudnienia w Biurze Związku zbyt dużej liczby osób - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że na dzień 21 kwietnia 2014 roku, po ostatnim naborze na stanowisko do 
spraw zamówień publicznych w Biurze mamy 18,5 etatu; z woli Zgromadzenia w każdej 
gminie jest osoba odpowiedzialna za kontakt pomiędzy mieszkańcem a Związkiem i gminą             
a Związkiem – tych osób jest 19, w tym 11 osób – na 0,25 etatu, 3 osoby na 0,34 etatu, 5 osób 
na 0,5 etatu – jest to uzależnione od wielkości gminy i daje to w sumie 6,27 etatu, a w całym 
biurze nieco ponad 25 etatów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że jeśli gmina 
samodzielnie prowadziłaby zagadnienie gospodarki odpadami, to w każdej musiałoby 
powstać przynajmniej 2,5 etatu – na przykład w naszej gminie tyle byłoby potrzebne;                  
w małych gminach to około 1,5 etatu, a w większych nawet 3 etaty. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że jako Przewodniczący Zarządu Związku 
jest odpowiedzialna za zwoływanie posiedzeń Zarządu, jak również za nadzorowanie pracy 
Biura Związku, które przygotowuje wszystkie materiały niezbędne do zwołania i odbycia 
Zgromadzeń Związku. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że posiedzenia 
Zarządu i Zgromadzenia odbywają się poza godzinami pracy urzędów albo w czasie ich 
pracy, ale wydłuża to dzień pracy burmistrzów; w 2011 roku odbyło się 6 Zgromadzeń i 13 
Zarządów, w 2012 roku – 5 Zgromadzeń i 18 Zarządów, w 2013 roku – 6 Zgromadzeń i 16 
Zarządów; w 2014 roku oprócz oficjalnych posiedzeń odbyła się niezliczona ilość spotkań, 
ponieważ Zarząd „walczy” cały czas o to, aby mieszkańcy gmin ponosili jak najmniejsze 
koszty; przez kilka tygodni toczył się bój o to, aby cena odpadów na „bramie” dla gmin 
zrzeszonych w Związku była jak najniższa, udało się ją obniżyć z 252 zł na 230 zł, a od                 
1 lipca 2014 roku będzie to 220 zł. 
W kwestii wypowiedzi, że gdyby gmina prowadziła gospodarkę odpadami samodzielnie 
byłoby taniej – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że była uczestnikiem konferencji 
europejskiej EXPO w Warszawie, podczas której jako jedyny Związek w Polsce mogli 
pochwalić się poziomami odzysku i mogliśmy pokazać, jak nasz Związek kompletnie 
funkcjonuje; żaden inny związek w Polsce nie odważył się na konferencji europejskiej 
wystąpić. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nikt w Polsce nie pokusi się dzisiaj 
o stwierdzenie, który system, która metodologia prowadzenia gospodarki odpadami jest 
lepsza – Związku, Poznania czy Lubonia. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że aby 
ocenić system gospodarki odpadami musi on funkcjonować przynajmniej przez czas dwóch 
lat; wówczas jesteśmy w stanie stwierdzić, kto ustalił najlepszą metodologię pobierania opłat 
od mieszkańca. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przyznała, że są gminy, gdzie opłata za 
odbiór odpadów wynosi 3 zł, ale nie wyobraża sobie, jak będzie za dwa lata wyglądał budżet 
tej gminy, jeżeli konieczne będą dopłaty do systemu, żeby on się sfinansował. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wskazała, że my też nie możemy dzisiaj powiedzieć, że rozwiązania           
u nas zastosowane są najlepsze. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w obliczu 
głosu z poprzedniej sesji, że 100 000 zł wystarczyłoby na utrzymanie tego systemu w gminie 
Czempiń przybliży koszty, jakie są ponoszone miesięcznie na taką gminę, jak Czempiń, który 
wpłaca do budżetu Związku 108 000 zł miesięcznie: 65 000 zł – opłata za śmieci, 32 000 zł za 
wywóz przez firmy wywozowe, 500 zł dla pracownika obecnie, gdybyśmy prowadzili sami 
gospodarkę odpadami – musiałoby to być jeszcze dwóch pracowników, energia, usługi 
zdrowotne, usługi pocztowe, wyposażenie stanowiska pracy w sprzęt informatyczny, zakup 
programów komputerowych – nie ma doskonałego programu komputerowego – w Związku 
mamy swój autorski program komputerowy, który jest teraz w fazie testowania i ciągłego 
poprawiania – jeśli ktoś będzie chciał również go posiadać, to Związek ma udział w zyskach      
z tego programu; oplata za utylizację leków – 1000 zł oraz koszt druków deklaracji. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że gdyby te koszty zsumować, to na pewno kwota 108 000 
zł nie wystarczyłaby na utrzymanie tego systemu samodzielnie przez gminę.  
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że na dzisiejszej sesji obecny jest Burmistrz 
Grodziska Wielkopolskiego, ponieważ jest to osoba, która w swojej gminie przeprowadziła 
już niejedną reformę gospodarki odpadami; ponadto – można stwierdzić, że gdyby obecność 
w Związku gminie się nie opłacała, to na pewno Grodziska Wielkopolskiego w Związku by 
nie było, gdyż jest to gmina o wiele większa i o wiele bogatsza niż Czempiń.   
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że zmiany, które zaproponowano do 
wprowadzenia w  Statucie Związku uważa za słuszne i po ich wprowadzeniu Związek będzie 
działał jeszcze lepiej.  
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że odniósł wrażenie, że człowiek, który potrzebny jest 
do pracy w Zarządzie Związku będzie pełnił tylko rolę „pisarza” z uwagi na ilość 
dokumentów, które zostały przywołane; jeśli zatem jest pięć osób w Zarządzie Związku, to 
pracę tę można podzielić na wszystkich. Radny Maciej Głochowiak wskazał, że z informacji, 
które posiada wynika, że miasto Śrem wraz z gminą płaci zakładowi usług komunalnych 
miesięcznie 380 000 zł, co w przeliczeniu na 42 000 mieszkańców daje kwotę 9 zł 05 gr; być 
może rację ma Burmistrz Gminy Czempiń, że dopiero w przyszłości zobaczymy, który 
system był tańszy, ale faktem jest, że ponosimy coraz większe koszty w związku                              
z funkcjonowaniem tego Związku; zastanawia się również, na jakich zasadach będzie 
ustanowione wynagrodzenie członka Zarządu. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że gmina Śrem była członkiem Związku 
SELEKT i wystąpiła tylko dlatego, że ambicja wielkości gminy Śrem nie pozwoliła na 
uczestniczenie w Związku, ponieważ każda gmina w Związku jest traktowana równo i każda 
ma jeden głos. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że gmina Śrem na dzień dzisiejszy 
nie jest w żadnym Związku, nie wstąpiła też do Porozumienia Komunalnego w Jarocinie, ma 
tylko podpisaną umowę na odbiór odpadów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że 
gmina Śrem nie będzie mogła dalej funkcjonować tak jak obecnie to wygląda, ponieważ               
w Jarocinie jest budowany duży zakład recyclingu odpadów, na który Porozumienie                       
w Jarocinie otrzymało dotację w kwocie około 150 mln zł, ale żeby ta instalacja powstała, to 
gminy – członkowie Porozumienia muszą wpłacić wkład własny, który na przykład dla gminy 
Książ – porównywalnej z gminą Czempiń będzie wynosił około 1,5 mln złotych. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w takiej sytuacji gmina Śrem będzie musiała 
wypowiedzieć się, do jakiego porozumienia chce przystąpić, ponieważ żaden z członków 
obecnego Porozumienia Jarocińskiego nie zgodzi się, aby gmina Śrem bez żadnego wkładu                  
w budowę korzystała z ich instalacji. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że nie 
wiadomo też, jaki będzie dalszy los tej instalacji, ponieważ toczą się sprawy sądowe,                   
w których udowadnia się, że Porozumienie nie jest w stanie wykorzystać takiej kwoty 
przyznanej dotacji. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska w kwestii wynagrodzenia etatowego członka Zarządu, 
wyjaśniła, że sprawę tą reguluje ustawa o pracownikach samorządowych, która w stosownej 
tabeli określa widełki, w jakich ta osoba powinna otrzymać pensję. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że na Zgromadzeniu Związku powiedziała, 
że podejmuje się pracować na dotychczasowych zasadach do końca tej kadencji samorządu, 
wszelkie zmiany będą wprowadzane w życie po wyborach, kiedy to Zgromadzenie Związku 
w nowym składzie będzie wybierało członka Zarządu spoza swoich uczestników. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poprosiła, aby radni nie obawiali się, że „ktoś komuś szykuje etat”. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nie będzie wówczas obaw, że ktoś nie 
dopilnuje swoich obowiązków,  trzeba pamiętać, że Związek tak jak gmina podlega kontroli 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, przedstawia sprawozdania, posiada budżet, z realizacji 
którego jest rozliczany przez Zgromadzenie w drodze absolutorium. 
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Radny Stanisław Turno zwracając się do radnego Macieja Głochowiaka wskazał, że 
Burmistrz podała informację o ilości podpisywanych dokumentów, jednakże nie można 
powiedzieć, że jest to praca „dla pisarza”, ponieważ za każdym z tych podpisów idzie 
odpowiedzialność. Zdaniem radnego Stanisława Turno wypowiedź ta była niestosowana.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreśliła, że takie było jego odczucie.          
 
Zastępca Przewodniczącego Zarządu Związku Międzygminnego „Centrum 
Zagospodarowania Odpadów SELEKT” w Czempiniu – Burmistrz Grodziska Wlkp. Henryk 
Szymański poinformował, że w swojej 32 – letniej pracy, w tym 12 – letniej jako burmistrz 
gminy przeżył trzy „reformy śmieciowe”, a obecna jest najgorsza i nie mając tej wiedzy którą 
posiada nie namawiałby radnych Grodziska Wielkopolskiego do wstąpienia do Związku. 
Burmistrz Henryk Szymański wskazał, że Zarząd poświęca bardzo dużo czasu na swoją 
pracę, po to, aby godnie reprezentować swoich mieszkańców, żeby im się lepiej żyło i żeby ze 
śmieciami nie mieli problemów. Burmistrz Henryk Szymański przypomniał, że jeszcze dwa 
lata temu było tak, że ludzie podrzucali sobie śmieci, teraz każdy płaci ustaloną stawkę; warto 
też wspomnieć o PSZOK – ach, do których mieszkańcy mogą przywieźć swoje odpady,                   
a które będą kosztowały na terenie Związku około 350 000 zł, z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska uda się pozyskać dofinansowanie w kwocie około 60 %. Burmistrz 
Henryk Szymański wskazał, że na terenie Związku dwa razy w roku zbierany jest zużyty 
sprzęt AGD i odpady wielkogabarytowe – to też kosztuje; w innej sytuacji wszystkie te 
obowiązki byłyby na barkach burmistrza i rady gminy. Burmistrz Henryk Szymański 
podkreślił, że jako członek Zarządu Związku również podpisuje dokumenty, które są mu 
dostarczane do Grodziska i trzeba pamiętać, jaka wiąże się z tym odpowiedzialność – po 
dwóch naganach z Regionalnej Izby Obrachunkowej będzie musiał odejść ze stanowiska 
burmistrza. Burmistrz Henryk Szymański podkreślił, że Zarząd szczyci się tym, że pracuje           
w Związku bez żadnego wynagrodzenia; jak jest potrzeba, to nawet w wigili ę podpisywane 
były umowy z firmami wywozowymi, po to, żeby od następnego miesiąca wszystko mogło 
bez zakłóceń funkcjonować. Burmistrz Henryk Szymański podkreślił, że mieszkańcy po 
ośmiu miesiącach funkcjonowania ustawy zaczynają się przekonywać, że system ten 
funkcjonuje coraz lepiej, chociaż nie jest doskonały, czemu winni są również mieszkańcy – 
bo trzeba płacić za śmieci, trzeba wystawiać pojemnik, trzeba segregować odpady, ludzie też 
do dnia dzisiejszego rozumują, że jeśli nie wystawią pojemnika i firma nie odbierze odpadów, 
to oni nie będą musieli płacić. Burmistrz Henryk Szymański wskazał, że może rodzić się 
pytanie, dlaczego – skoro ta praca jest taka ciężka i bez wynagrodzenia, członkowie Zarządu 
w nim pracują, otóż dlatego tak jest, ponieważ umówili się, że do końca tej kadencji 
samorządu będą w takim systemie pracować, żeby nikt im nie zarzucił, że „robią coś dla 
kasy”. Burmistrz Henryk Szymański podkreślił, że Burmistrz Czempinia jest „motorem 
napędowym Związku”. Burmistrz Henryk Szymański podkreślił, że dzięki temu, że mamy 
Związek gminy nie musiały z własnych pieniędzy wykładać na budowę zakładu recyclingu 
odpadów, tak jak obecnie dzieje się to w Książu; u nas mamy zakład wybudowany przez 
podmiot zagraniczny, który również zarabia na naszych odpadach, jednakże gminy nie 
musiały robić „żadnej zrzutki” na jego powstanie. Burmistrz Henryk Szymański podkreślił, że 
wypowiedź Burmistrz Czempinia powinna być dla radnych przekonująca, że jest potrzebny 
ktoś na etacie, kto będzie podejmował decyzje i kto będzie do dyspozycji Zarządu i Związku. 
Burmistrz Henryk Szymański podkreślił, że trudno dzisiaj powiedzieć, czy on i Burmistrz 
Czempinia wygrają zbliżające się wybory i czy zajmą stanowiska w Zarządzie, ale do końca 
listopada chcą pracować tak, żeby społeczeństwo było z nich zadowolone.  
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Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, że jest tyle dyskusji wokół tej kwestii, dlatego, że 
od początku wszystko było zagmatwane, począwszy od „słynnej” drogi, w przypadku której 
nie powiedziano otwarcie, że robimy dojazd do budynku, w którym znajduje się siedziba 
Związku; podobnie też wyglądała sprawa z głosowaniem – podczas dwóch sesji rozpatrywano 
ten sam projekt uchwały. Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, że za mało jest 
informacji – podaje się „suche” cyfry, fakty, a za mało jest powiedziane. Radny Wojciech 
Adamski przypomniał, że przed budową drogi argumentowano, że będzie to duża poprawa 
bezpieczeństwa w ruchu drogowym – tymczasem nic nie zrobiono w tym zakresie. Radny 
Wojciech Adamski wyraził pogląd, że „co innego mówimy, co innego robimy” i obecna 
sytuacja też pozostawia wiele wątpliwości. Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, że „nie 
przekonują mnie te podpisy”, ponieważ jeśli Zwi ązek dobrze działa, to i tę sprawę powinien 
dobrze rozwiązać. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że społecznie można pracować 
krótko, jeżeli robi się to dłużej, to nasuwa się pytanie, ile na tym cierpi gmina; jeżeli 
burmistrz poświęca tyle czasu na pracę w Związku, to kosztem czego – snu, czy pracy na 
rzecz gminy. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że twierdzenie, iż droga, która powstała jest 
fikcyjna jest nieprawdziwe, ponieważ droga ta była wyrysowana w planie zagospodarowania 
przestrzennego gminy przygotowanym jeszcze za poprzednika obecnej burmistrz. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że na pracę w Związku poświęca swój 
prywatny czas, który powinna spędzić ze swoją rodziną                              
                                   

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 8 głosami „za”, przy                  
3 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                      
Nr XLIII/331/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 kwietnia 2014 roku                
w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego tekstu 
Statutu Związku przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy 
Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w  Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
do Rady Miejskiej w Czempiniu 9 kwietnia 2014 roku wpłynęło pismo Starosty Gostyńskiego 
i Burmistrza Krobi w sprawie rozpatrzenia możliwości podjęcia przez Radę Miejską                    
w Czempiniu stanowiska w sprawie złożenia sprzeciwu wobec wniesieniu złóż węgla 
brunatnego znajdujących się na terenie powiatu kościańskiego do wykazu złóż strategicznych;  
pismo zostało radnym przekazane na maila.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie przyjęła 
Oświadczenie Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 kwietnia 2014 roku                      
w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru wpisania złóż znajdujących się na 
terenie powiatu kościańskiego do wykazu złóż o znaczeniu strategicznym. 
Oświadczenie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 8:  
 
Radny Władysław Matysiak poprosił o wyjaśnienie do punktów 11,12 i 13.  
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Radny Krzysztof Sankiewicz o godzinie 17.20 opuścił obrady sesji bez usprawiedliwienia.  
Rada Miejska w Czempiniu obradowała od tego mementu w składzie 12 – osobowym.  
 

• Do punktu 11 – „Rozprawa administracyjna – Starostwo Powiatowe w Kościanie” – 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że rozprawa dotyczyła ustalenia 
wartości kwoty należnej właścicielowi gruntu, który gmina w wyniku uchwalenia 
planu przejmie na rzecz drogi w kierunku Nowego Borówka, ta kwota była wpisana  
w budżecie gminy;  

• Do punktu 12 – „Posiedzenie komitetu sterującego LGD Gościnna Wielkopolska.” - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że posiedzenie dotyczyło kwestii 
opracowania na potrzeby gmin zrzeszonych w LGD strategii, która niezbędna jest do 
opracowania wniosków aplikujących o środki zewnętrzne, które będą dostępne 
najwcześniej w roku przyszłym;  

• Do punktu 13 – „Spotkanie z właścicielem pałacu celem ustalenia zasad użyczenia 
pomieszczeń pałacowych na potrzeby samorządu gminnego.” - Burmistrz Dorota Lew 
– Pilarska poinformowała, że spotkanie takie tradycyjnie co roku się odbywa                      
i dotyczy nieodpłatnego udostępnienia przez właściciela pomieszczeń pałacu ma 
uroczystości gminne – Dzień Europy 10 maja 2014 roku, następnie uroczysta sesja           
w dniu 21 czerwca 2014 roku.  

 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zaprezentowała statuetkę, którą gmina otrzymała wraz              
z tytułem „Euro – gminy” w kategorii gmin miejsko – wiejskich i będzie jej mogła używać 
przez najbliższe cztery lata; tytuł ten został uzyskany za wdrażanie systemu gospodarki 
odpadami na terenie województwa wielkopolskiego w dwudziestu gminach; tytuł Wójta roku 
otrzymał Wójt Gminy Komorniki – Jan Broda; tytuł Starosty roku – Starosta Poznański,                  
a tytuł Prezydenta roku otrzymał Prezydent Piły. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że za cztery lata po raz kolejny Kapituła dokona oceny gmin w różnych 
dziedzinach życia.      
   
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak poprosił, aby radni opuszczający obrady sesji 
przed wyczerpaniem porządku obrad informowali o tym przewodniczącego i pozostałych 
radnych, ponieważ jako przewodniczący powinien mieć wiedzę na ten temat; można taką 
informację przekazać również przed sesją. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jeśli ktoś 
tego nie robi, to można to odbierać jako brak szacunku do przewodniczącego i innych 
radnych, jak również do swoich wyborców.   
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak pogratulował i podziękował Burmistrzowi 
Gminy Czempiń za uzyskanie tytułu „Euro – gminy” przez gminę Czempiń, wskazując, że na 
zewnątrz gmina oceniana jest lepiej niż w naszym środowisku, dlatego zaapelował, aby 
uszanować ten sukces i nie dyskredytować go poprzez wyrażanie niesłusznych opinii na temat 
tego konkursu.       
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
9  do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że w okresie międzysesyjnym na 
jego ręce wpłynęły:  
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1. Pismo Prezesa LZS Głuchowo w sprawie zakupu dresów treningowych dla drużyny 
trampkarzy – załącznik nr 10 do niniejszego protokołu;  

2. Pismo Pana Jerzego Malcherka – załącznik nr 11 do niniejszego protokołu wraz                    
z odpowiedzią Burmistrz Gminy Czempiń – załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

3. Pismo Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Poznaniu – Delegatura               
w Lesznie - załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych:  
1. radnego Stanisława Turno w sprawach: 

1) udzielenia odpowiedzi na pytanie, jakie są efekty starań Burmistrz Gminy 
Czempiń, aby Urząd Marszałkowski uznał za koszty kwalifikowane odtworzenie 
całej nawierzchni drogi Jasień – Piotrkowice po położeniu kanalizacji - Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w wyniku rozmów, które 
przeprowadziła w Urzędzie Marszałkowskim koszty, o których mowa powyżej, 
zostały uznane za kwalifikowane, co cofacza, że nie będzie ich ponosiła gmina;                  
o konkretnej kwocie nie można jeszcze mówić, ale będzie to około 400 000 zł;                  
w chwili obecnej podpisana jest umowa na dofinansowanie całościowe na 
3 200 000 zł;  

2. radnego Wojciecha Adamskiego w sprawie stanu chodnika i ulicy przy placu gen.                            
K. Świerczewskiego w Czempiniu –Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
zadanie to nie jest realizowane, ponieważ nie ma go w budżecie gminy na 2014 rok; 
spotkanie z mieszkańcami może zostać zorganizowane;  

3. radnej Ireny Grzelki  w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy jest możliwość 
otwarcia furtki, która umożliwiłaby wejście na targowisko gminne od strony Banku 
Spółdzielczego w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że nie 
ma takiej możliwości, ponieważ teren, przez który musieliby przechodzić mieszkańcy – 
pomiędzy Bankiem Spółdzielczym a pawilonem handlowym – nie należy do gminy 
Czempiń;   

4. radnego Macieja Głochowiaka w sprawach: 
1) podjęcia działań mających na celu zwiększenie zainteresowania targowiskiem 

gminnym przez sprzedających i kupujących – nawet w przedświąteczną sobotę nie 
było zbyt wielu ludzi na targowisku - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 
zawsze w okresie jesienno – zimowym i wczesnowiosennym na targowisku handluje 
mniej osób; w dzień po świętach nie handlował nikt. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
przypomniała, że przed przeniesieniem targowiska w nowe miejsce zostały 
przygotowane ulotki, które o tym informowały, a były przekazywane przez 
handlujących na targowisku swoim klientom; w ostatnim czasie pojawiła się również 
propozycja wydania folderu reklamującego nowe targowisko, jednakże w kosztach 
musieliby partycypować handlujący na targowisku, a wśród nich jest jedynie dwóch 
chętnych. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że jako samorządowcy zrobili 
wszystko, aby poprawić warunki handlowania i umożliwi ć mieszkańcom zakupy w 
komfortowych warunkach.  

2) udzielenia przez Starostwo powiatowe w Kościanie informacji na temat środków 
zaangażowanych przez Powiat Kościański na rzecz każdej z gmin w latach 2010-2013 
bez wkładu własnego każdej z gmin - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że 
pytanie, które w zeszłym roku złożył radny Maciej Głochowiak zostało przekazane do 
Starostwa Powiatowego, jednakże w związku z brakiem odpowiedzi przekaże je 
powtórnie.    
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3) udzielenia odpowiedzi na pytanie, ile Burmistrz Gminy Czempiń i Zastępca 
Burmistrza mają do wykorzystania urlopu wypoczynkowego w 2014 roku i do kiedy 
muszą go wykorzystać - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że posiada do 
wykorzystania 25 dni urlopu wypoczynkowego, Zastępca Burmistrza 17 dni – urlopy 
muszą być wykorzystane do 30 września bieżącego roku.   

 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
Radny Aleksander Wieliński poinformował, że jako Przewodniczący Komisji Oświaty 
organizuje po raz kolejny wyjazd na Węgry w terminie 11 – 18 września 2014 rok.  
 
Sołtys Starego Gołębina Eugeniusz Wachowiak zgłosił uszkodzenie studzienki kanalizacji 
burzowej na wjeździe do oczyszczalni w Starym Gołębinie.  
 
Pan Zenon Musiał wskazał, że handlujący na targowisku musieliby dopłacić do folderu po 
100 zł, zatem nie jest to takie „parę groszy”.   
 
Do punktu 15 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/Jerzy Krzyżostaniak  

Protokołował: 
Kierownik Referatu Organizacyjnego 
mgr M. Głucha – Napierała  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


